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Weakly radiating spherically-symmetric oscillons in the φ4 model can be
approximated by standing waves in a ball of a finite radius. Temporally periodic
standing waves are then determined as solutions of the boundary-value problem
posed on a cylindrical surface, and their stability is classified by evaluating the
associated Floquet multipliers. We provide details of this numerical approach and
present results on the spatio-temporal structure and bifurcation of the standing
waves. The parallel implementation of the Floquet multipliers calculation algorithm
using resources of the JINR Multifunctional Information and Computing Complex
is also discussed.

Слабоизлучающие сферически-симметричные осциллоны в модели φ4 мож-
но аппроксимировать стоячими волнами в шаре конечного радиуса. При этом
периодические по времени стоячие волны определяются как решения краевой
задачи на цилиндрической поверхности, а их стабильность классифицируется
на основе вычисления соответствующих множителей Флоке. Приводится опи-
сание численного подхода для решения такой задачи, представлены результаты
по исследованию пространственно-временной структуры и бифуркации стоячих
волн, обсуждается эффект параллельной реализации метода расчета множите-
лей Флоке на ресурсах Многофункционального информационно-вычислительного
комплекса ОИЯИ.
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